

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 215b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



46 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

Go beyond prejudice – meet the Roma

Statement by Terry Davis, Secretary General of the Council of Europe on International Roma Day

Strasbourg, 05.04.2007 - Ignorance breeds fear, and fear breeds prejudice and intolerance. For centuries, Roma have been discriminated against because of their way of life and because they remain faithful to their traditions. For centuries, Europe has been treating its Roma population unfairly, and has been depriving itself of the opportunity to understand and enjoy the full extent of its cultural richness, heritage and diversity. Through learning, tolerance and respect for Roma and their culture, we can make Europe a better place for all.

International Roma Day is an opportunity for Roma to express their pride in being Roma and for the rest of us to express our pride in having Roma in our midst.

The fight against prejudice and discrimination is a priority for the Council of Europe, which is currently conducting a campaign in South Eastern Europe with the slogan "Dosta – Go beyond prejudice, meet the Roma". Tolerance and mutual respect is also the central message of the Council of Europe Youth campaign "All Different, All Equal".

Link to [Dosta!](#) and [All Different All Equal Campaign](#) Websites

Dépasser vos préjugés – allez à la rencontre des Roms

Communication de Terry Davis, Secrétaire Général du Conseil de l'Europe, à l'occasion de la Journée internationale des Roms

Strasbourg, 05.04.2007 – L'ignorance nourrit la peur et la peur alimente les préjugés et l'intolérance. Les Roms souffrent de discrimination depuis des siècles, du fait de leur mode de vie et de leur attachement à leurs traditions. Depuis des siècles, l'Europe traite injustement sa population rom et se prive de la chance de comprendre et d'apprécier toute l'étendue de sa richesse, de son patrimoine et de sa diversité culturels. L'apprentissage, la tolérance et le respect des Roms et de leur culture peuvent nous permettre de créer une Europe meilleure pour tous.

La Journée internationale des Roms offre à ces derniers l'occasion de manifester leur fierté d'être Rom et, à tous ceux d'entre nous qui ne le sont pas, celle de nous dire fiers de pouvoir compter les Roms parmi nous.

La lutte contre les préjugés et la discrimination est une priorité du Conseil de l'Europe, qui mène actuellement en Europe du Sud-Est une campagne intitulée « Dosta ! : dépassons les préjugés, allons à la rencontre des Roms ». La tolérance et le respect mutuel figurent également au cœur du message délivré par la campagne de jeunesse du Conseil de l'Europe « Tous différents, tous égaux ».

Lien vers les sites Web des campagnes [Dosta !](#) et [Tous différents, tous égaux](#)

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 46 member states.